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vraag van het herstel van ons gezag in Nederlands-Indië een open vraag zou
maken.

Ook dit is, bij de geringe middelen die ons ten dienste staan, een zaak van
concentratie van krachten en economie van doelstellingen. Het is betrekkelijk
zonderling, dat de bezetting van Nederlands-Indië eigenlijk nog niet tot een
fundamentele herziening van onze krachtenverdeling en tot een duidelijke for-
mulering van onze doelstellingen op militair en burgerlijk gebied heeft geleid.'

Van Mook betoogde voorts dat het natuurlijk mogelijk was dat er
tussen de bevrijding van Nederland en de herovering van Nederlands-
Indië 'een zeer lange periode' kwam te liggen, maar, waarschuwde hij:
'men mag daarop niet rekenen.' Tegen het 'ideaal van de vorming van
verscheidene divisies' had hij geen bezwaar, doch, schreef hij, '(het)
verdient de voorkeur om in ieder geval alles te zetten op het verkrijgen
van voldoende bezettingstroepen. Het verkrijgen van deze troepen is
belangrijker dan het vormen van leger- en marine-eenheden die alleen
voor de strijd in groter verband en niet voor het guerrilla- en bezettings-
werk geschikt zijn'; vijftienduizend man had hij voor dat laatste nodig:
vijftien gezagsbataljons.'

De Stafcommissie kreeg opdracht, haar voorstellen nader uit te werken.
Dat deed zij in een iets bredere samenstelling: generaal van Oyen (uit
Jackson overgekomen) werd er aan toegevoegd, alsmede een kolonel,
die in die tijd verbonden was aan een bureau van het departement van
oorlog, het Bureau Organisatie Generale Staf, dat plannen opstelde voor
de organisatie van het naoorlogse Nederlandse leger. In haar tweede
nota", die in augustus '43 klaar kwam, handhaafde de commissie de
vier-en-twintig gezagsbataljons voor Nederland, alsmede de mariniers-
brigade; de 'vier à vijf' divisies voor de expeditionaire macht reduceerde
zij tot drie (althans drie, die in eerste instantie uitgezonden moesten
worden), en het aantal voor Indië bestemde gezagsbataljons (volgens de
eerste nota 'minstens tien', uit te breiden tot 'naar schatting dertig')
bepaalde zij nader op de door van Mook gevraagde vijftien. De drie
divisies wilde zij samenvatten in een legerkorps (dat legerkorpsplan
zullen wij straks behandelen).

Voor de vijftien gezagsbataljons voor Indië was vijftienduizend man
nodig. De Stafcommissie adviseerde, daartoe in bezet Nederland dienst-
plichtigen op te roepen die, ook na uitzending naar Indië, tot de Koriink-
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